

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix - Travail - Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTERE DES MARCHES PUBLICS

DELEGATION REGIONALE

NORD OUEST

SERVICE DES MARCHES DES INFRASTRUCTURES



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace - Work - Fatherland

PRESIDENCY OF REPUBLIC

MINISTRY OF PUBLICS CONTRACTS

REGIONAL DELEGATION

NORTHWEST

SERVICE FOR INFRASTRUCTURAL CONTRACTS

PROJECT OWNER:
THE MAYOR OF BAMENDA I COUNCIL

CONTRACTING AUTHORITY:
THE NORTH WEST REGIONAL DELEGATE OF PUBLIC CONTRACTS

TENDERS BOARD:
THE NORTH WEST REGIONAL TENDERS BOARD

BY EMERGENCY PROCEDURE

Tender File

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

NO. 17 /ONIT/RDMINMAP/NWRTB /2018 DU 21/3 /2018

**FOR THE CONSTRUCTION OF A WOMEN EMPOWERMENT CENTER
IN BAMENDA I MUNICIPALITY, MEZAM DIVISION NORTH WEST
REGION.**

(BY THE EMERGENCY PROCEDURE)

FINANCING: BIP-2018

BUDGET HEAD: No
Record : No.

FINANCIAL YEAR 2018

TABLE OF CONTENTS

Document No. 1: Tender notice

Document No. 2: General Regulations of the invitation to tender

Document No. 3: Special Regulations of the invitation to tender

Document No. 4: Special Administrative Conditions

Document No. 5: Special Technical Conditions

Document No. 6: Schedule of unit prices

Document No. 7: Bill of quantities and estimates

Document No. 24 : The sub-detail of prices

Document No. 9: Model contract

Document No. 10: Model documents to be used by bidders

Document No. 11: List of banking establishments and financial bodies authorised to issue bonds for public contracts

Document No. 12: Justifications of preliminary studies

Document No. 01

Tender Notice

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTRE DES MARCHES PUBLICS

DELEGATION REGIONALE
NORD OUEST

SERVICE DES MARCHES DES INFRASTRUCTURES



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

PRESIDENCY OF REPUBLIC

MINISTRY OF PUBLICS CONTRACTS

REGIONAL DELEGATION
NORTHWEST

SERVICE FOR INFRASTRUCTURAL CONTRACTS

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
NO. 18 /ONIT/RDMINMAP/NWRTB /2018 DU 7.13 /2018

FOR THE CONSTRUCTION OF A WOMEN EMPOWERMENT CENTER IN BAMENDA I MUNICIPALITY, MEZAM DIVISION NORTH WEST REGION.

(BY THE EMERGENCY PROCEDURE)

FINANCING: BIP- 2018

1. Subject of the invitation to tender:

Within the framework of the execution of the Public Investment Budget 2018, The North West Regional Delegate of Public Contracts hereby launches by emergency procedure open national invitation to tender (for the construction of a women empowerment center in BAMENDA I Municipality, Mezam Division North West Region.

2. Nature of works:

The works comprise notably:

100	PRELIMINARY WORKS
200	FOUNDATION
300	GROUND FLOOR CONSTRUCTION
400	FIRST FLOOR
500	ROOFING
600	OPENINGS
700	ELECTRICITY
800	WATER / SANITATION
900	FINISHES
1000	LANDSCAPING/CLEANING

3. Execution deadline:

The maximum deadline provided by the Project Owner or Delegated Contracting Authority for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is (05) months.

4. Lots:

The works is in one lot.

5. Estimated cost:

The estimated cost after preliminary studies is **Ninety Million (90 000 000) FCFA.**

6. Participation and origin:

Participation in this invitation to tender is open to all registered Cameroonian enterprises, with the necessary technical, financial and legal capacities.

7. Financing:

The said works shall be financed by Public Investment Budget (BIP) 2018 with credit card assigned to the Mayor BAMENDA I Council as Authorising Officer with the budgets of 2018.

8. Bid bond:

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in document No. 12 of the Tender File, and of an amount of **one million eight hundred thousand (1,800 000) FCFA** which is valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids

9. Consultation of tender file:

The file may be consulted during working hours at the **Private Secretariat of the Regional Delegate of Public Contracts North West**, door number 101, Tel; 23336124 24 7 as soon as this notice is published.

10. Acquisition of tender file:

The file may be obtained from the **Private Secretariat of the Regional Delegate of Public Contracts North West**, door number 101, Tel; 23336124 24 7 as soon as this notice is published against payment of the non-refundable sum of **ninety five thousand (95 000) CFA francs**, payable at NORTH West Regional Treasury.

11. Admissibility of bids

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Governor, Senior Divisional Officer, and Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

The documents must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance.

12. Submission of bids:

Each bid drafted in English or French in seven (7) copies including the original and six (6) copies marked as such, the **Private Secretariat of the Regional Delegate of Public Contracts North West**, door number 101, not later than 27/3/2018 at 12.00 noon and should carry the inscription:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
NO....18../ONIT/RDMINMAP/NWRTB /2018 DU....21/3...../2018
FOR THE CONSTRUCTION OF A WOMEN EMPOWERMENT CENTER IN BAMENDA I MUNICIPALITY, MEZAM DIVISION NORTH WEST REGION.(BY EMERGENCY PROCEDURE) FINANCING: BIP- 2018

“To be opened only during the bid-opening session”

In case of any ambiguities or differences, only the original shall be considered authentic.

13. Opening of bids

The bids shall be opened in one phase. The opening of the administrative file and the technical bid shall first take place followed by the opening of the financial bids of bidders who obtained the required minimum technical score.

The opening of administrative documents and the technical bids on _____ at 01.pm local time by the North West Regional Tenders Board situated at SONAC Street Bamenda.

Only bidders may attend or be represented by a duly mandated person.

14. Evaluation criteria

The evaluation of bids shall be carried out in three stages:

- 1st Stage : verification of the conformity of each administrative document ;
- 2nd Stage : Evaluation technical bids ;
- 3rd Stage: Analyses of Financial bids.

The criteria of evaluation shall be as follows:

14.1-Eliminatory criteria

- Absence of a document in the administrative file;
- Deadline of execution more than the prescribed;
- False declaration or falsified documents;
- Absence or insufficient bid bond;
- Omission of a quantified task on the bill of quantities and cost estimates
- A bid with the external envelope carrying a sign or mark leading to the identification of the bidder;
- Technical not less than 75%

14.2. Main qualification criteria:

The criteria relating to the qualification of candidates could indicatively be on the following:

- General presentation of the tender files;
- References of the company in similar achievements;
- Quality of the personnel per lot requested;
- Attestation and report of site visit;
- Technical organization of the works,
- Equipment's put aside for this project,
- Special Technical Clauses initialed in all the pages and signed, stamped and dated on the last page ;
- Special Administrative Clauses completed and initialed in all the pages and signed, stamped and dated on the last page ;
- Safety measures on the site.
- Pre-financial capability

15. Award:

The contract shall be awarded to the bidder with the least financial offer having the technical and administrative files which are in conformity with the tender document/file.

16.Validity of bids

Bidders will remain committed to their bids for 90 days from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information

Complementary information may be obtained during working hours from the Regional Delegation of MINMAP North West, Private Secretariat of the Regional Delegate of Public Contracts North West, door number 101, Tel; 23336124 24 7.

DONE AT BAMENDA, THE 07 MARS 2018

Copies:

- MINMAP
- BAMENDA I Council
- ARMP
- Project Owner
- Chairpersons of RTB
- SMI
- Notice Boards



REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix - Travail - Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTRE DES MARCHES PUBLICS

DELEGATION REGIONALE

NORD OUEST

SERVICE DES MARCHES DES INFRASTRUCTURES



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace - Work - Fatherland

PRESIDENCY OF REPUBLIC

MINISTRY OF PUBLICS CONTRACTS

REGIONAL DELEGATION

NORTHWEST

SERVICE FOR INFRASTRUCTURAL CONTRACTS

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT (Par Procédure D'urgence)

NO.12.../AONO/DRMINMAP/CRPM-NO /2018 DU...7.13./2018

POUR LA CONSTRUCTION D'UN CENTRE DES FEMMES DANS LA MUNICIPALITÉ BAMENDA I

DEPARTEMENT DE LA MEZAM, RÉGION DU NORD OUEST.

FINANCEMENT; BIP 2018

1. Objet de l'Appel d'Offres :

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public 2018, le DELEGUE REGIONAL du MINMAP du Nord Ouest, Autorité Contractant lance un Appel d'Offres National Ouvert (Par Procédure d'urgence) **POUR LA CONSTRUCTION D'UN CENTRE DES FEMMES DANS LA MUNICIPALITÉ DE BAMENDA 1, DEPARTEMENT DE LA MEZAM, RÉGION DU NORD OUEST.**

2. Consistance des travaux :

Les travaux objets du présent appel d'offres sont répartis en un lot unique. Il s'agit de :

100	Travaux préliminaires
200	fondation
300	Construction de rez de chaussée
400	Premiere etage
500	Couvrir
600	Ouvertures
700	Électricité
800	Eau / système sanitaire
900	Finitions
1000	Aménager / nettoyer

3. Délais d'exécution :

Le délai maximum d'exécution des travaux est fixé à cinq (05) mois.

4. Allotissement :

Les travaux sont dans en lot unique.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **Quatre-vingt-dix Million (90 000 000) FCFA**

6. Participation et origine :

Sont éligibles les entrepreneurs Camerounais ayant l'expérience et les capacités techniques et financières.

7. Financement :

Les travaux, objet du présent appel d'offres sont financés par le Budget d'investissement Publique au titre de l'exercice 2018 assigné au Maire de la commune de BAMENDA I.

8. Cautionnement provisoire :

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO, précisant une million huit cent mille (1,800 000) et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

Sous peine de rejet, le cautionnement provisoire devra être impérativement produit en original datant d'au plus trois (03) mois. Le cautionnement provisoire sera libéré au plus tard trente (30) jours après le délai de validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Pour le soumissionnaire attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Délégation Régionale MINMAP N.O, au **secrétariat privé du Délégué Régional, porte 101, Tel 23336124 24 7** dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Délégation Régionale MINMAP N.O, au **secrétariat privé du Délégué Régional, porte 101, Tel 23336124 24 7** dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de quatre vingt quinze mille (95 000) francs CFA, payable à Trésor Public Régionale Bamenda.

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir la Délégation Régionale MINMAP, au **secrétariat privé du Délégué Régional, porte 101, Tel 23336124 24 7**, au plus tard le 27/3/2018 à 12.00 heures et devra porter l'mention:

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT (En Procédure D'urgence)

NO. 18.../AONO/DRMINMAP/CRPM-NO /2018 DU 27/3/2018

POUR LA CONSTRUCTION D'UN CENTRE DES FEMMES DANS LA MUNICIPALITÉ BAMENDA I

DEPARTEMENT DE LA MEZAM, RÉGION DU NORD OUEST.

PROCEDURE URGENCE.

An'ouvrir qu'en séance de dépouillement"

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en *un* temp.

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financière aura lieu le 27/3/18 à 13.00 heures par la Commission Régionale de Passation des Marchés de Nord-Ouest dans la salle de conférence de la Délégation Régionale du MINMAP N.O sise à Bamenda

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

14. Critères d'évaluation

L'évaluation des offres se fera en trois(03) étapes :

- 1^{ère} étape : Vérification de la conformité du dossier administratif de chaque soumissionnaire ;
- 2^{ème} étape : Evaluation des offres techniques ;
- 3^{ème} étape : Analyse des offres financières.

Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

14.1-Critères éliminatoires

- Absence ou non-conformité d'une pièce administrative ;
- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à trois mois) ;
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées;
- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission;
- Omission d'un prix quantifié dans le devis
- Offres dont l'enveloppe extérieure porte des mentions permettant de reconnaître le Soumissionnaire;
- Note technique inférieure de 75%

14.2 Critères essentiels

L'évaluation sera faite sur la base des critères techniques prédéfinis pour une note globale de 100 points. Ces critères ont été groupés par rubriques ainsi qu'il suit :

- Présentation General de l'Offre;
- Capacité financière;
- Les références de l'entreprise dans le même domaine;
- qualification du personnel au site;
- méthodologie et Organisation Technique du travail;
- Les mesurés de sécurités sur le site;
- Attestation et report du visite du site;
- Les Clauses technique vise sur toute les pages;
- Les Clauses administratifs visé sur tous les pages.
- Capacité de pré financier

15. Attribution :

Le marché sera attribué au soumissionnaire dont l'offre, qualifiée techniquement, aura été évaluée **la moins-disante** après vérifications de ses prix et jugée substantiellement conforme au dossier d'Appel d'Offres.

16. Durée de validité des offres :

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour leur remise.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Délégation Régional MINMAP N.O, au secrétariat prive du Délégué Régional, porte 101, Tel 23336124 24 7.

Fait à Bamenda, le..... **07 MARS 2018**

LE DELEGUE REGIONAL MINMAP/NO

AUTORITÉ CONTRACTANT

Copies :

- MINMAP
- Mairie de BAMENDA I
- ARMP;
- Maître d'Ouvrage ou Maître d'Ouvrage délégué concerné ;
- Président CPM;

